
Protokół Nr XX
z  XX Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia 11 lipca 2008r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Otwarcia obrad XX Sesji Rady Gminy Kluki dokonał Przewodniczący 
Rady  Gminy  Grzegorz  Augustyniak,  który  przewodniczył  obradom.  Powitał 
serdecznie wszystkich  radnych, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik, sołtysów oraz 
wszystkich przybyłych gości na dzisiejszą sesję oraz stwierdził, iż na stan  15 
radnych obecnych jest  13 radnych. Obrady są prawomocne. Po otwarciu obrad 
przybył Radny Zochniak. Stan radnych – 14.

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie  porządku obrad.
           Porządek  obrad  radni  otrzymali   z zawiadomieniem  i materiałami  na 
sesję.
Proponowany porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Kluki na 2008 rok.
5. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały  Rady  Gminy  Kluki

w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diety przewodniczącemu 
organu wykonawczego jednostki pomocniczej.

6. Podjęcie  uchwały w  sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
(obręb Kawalce)

7. Podjęcie  uchwały w  sprawie uchylenia uchwały Nr 6/XVII/08 z dnia 29 
lutego  2008  r.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  nieruchomości 
(obręb Trząs).

8. Podjęcie  uchwały w  sprawie  uchylenia uchwały Nr 18/XVIII/08 z dnia 
25 kwietnia 2008r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
(obręb Kluki).

9. Podjęcie  innych niezbędnych  uchwał.
10.Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
11.Interpelacje i wolne wnioski.
12.Sprawy różne.
13.Zakończenie obrad.

Za  przyjęciem  porządku  obrad  głosowało  14  radnych,  wstrzymujących  się
0 radnych, przeciw 0 radnych ( jedna osoba nieobecna).
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Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Protokół z ostatniej sesji  był do wglądu  w siedzibie Rady Gminy, 

natomiast w dniu sesji na sali obrad.
Radny  Jerzy  Konieczny  wniósł  uwagę  do  protokołu  z  sesji  XIX  z  dnia  25 
kwietnia dotyczącą braku wypowiedzi. Zaproponowana poprawka to dopisanie 
do wypowiedzi radnego "nadużycie na szambie około 24 tys. zł, co stwierdził 
biegły sądowy". Innych uwag do protokółu nie było.
Radca  Prawny  wyjasnił  zasady  wnoszenia  uwag,  sprzeciwu  i  poprawek  do 
protokołów z sesji zgodnie z przepisem §49 Statutu.
Za przyjęciem poprawki głosowało 7 radnych, 3 było przeciw, 4 wstrzymało się 
od głosu. Poprawka została uwzględniona.
Za  przyjęciem protokółu  z  sesji  nr  XVIII  z  dnia  25  kwietnia  głosowało  14 
radnych.
Do protokółu z ostatniej sesji z dnia 28 maja uwag nie zgłoszono. Za przyjęciem 
głosowało 14 radnych.

Punkt 4  - Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian w budżecie Gminy Kluki na
            2008 rok.
           Do projektu budżetu złożona została autopoprawka, którą radni otrzymali 
przed sesją.
Skarbnik Gminy Elżbieta Bednik omówiła zmiany wprowadzone do budżetu na 
2008 r.. Pani Skarbnik poprosiła o zmianę błędnie wpisanych kwot dochodów
i wydatków budżetowych w paragrafie §3 uchwały, a następnie omówiła zmiany 
w  załącznikach  do  uchwały.  Autopoprawka  dotyczyła  zadania  „Budowa 
kanalizacji  sanitarnej  wraz  z  oczyszczalnią  w  m-ci  Kluki”.  Środki  z 
Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska zostały przeniesione na zadanie 
„Budowa sieci  wodociągowej  w m-ci  Osina”  ponieważ  środki  te  należałoby 
zwrócić jeśli nie zostałyby wykorzystane w tym roku. Wprowadzono też nowe 
zadanie  „Budowa  sieci  wodociągowej  w  m-ci  Osina  –  południe”. 
Poinformowała  też  o  zmianach  wprowadzonych  na  posiedzeniu  Komisji 
Budżetu i Finansów. Zmiany dotyczyły pkt. 5 załącznika nr 2.
Pan  Wójt  zaproponował  wprowadzenie  zadania  polegającego  na  budowie 
odcinka drogi o długości ok. 100m w m-ci. Kaszewice.

Radna Irena Lewińska – Ja mam zastrzeżenia do pkt 19 „Przebudowa drogi
w miejscowości  Podścichawa.  Już  są  dwa zadania.  Dlaczego się  wprowadza 
trzecie?
Wójt –  To  są  tylko  propozycje  ponieważ  w  tej  chwili  nie  ma  podkładów
w  postaci  projektów.  Po  przedstawieniu  tego  przez  Panią  Skarbnik, 
przedyskutujcie czy te czy inne. To jest otwarta sprawa.
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Radny Henryk Kęsy – Występując o środki do ministerstwa na remont musimy 
zabezpieczyć  swoje  środki  i  w  momencie  gdy  było  wystąpienie  do 
ministerstwa  ,  były  zrobione  kosztorysy  wstępne  dla  szkoły
w Kaszewicach i szkoły w Parznie po 30 tys.. Ministerstwo finansuje do 50%.
w tej chwili  wpłynęły oferty średnio w granicach 60 tys. złotych. Myśmy to 
zakwestionowali z uwagi na to, że jest  duża różnica cen. Można było zebrać 
aktualne oferty i była możliwość uzyskania większych środków z ministerstwa. 
Nie  zostało  wysłane  zapytanie  do  wykonawcy,  który  wykonywał  kosztorys 
wstępny.  Postanowiliśmy  żeby  takie  zapytanie  do  niego  wysłać.  W  ciągu 
przyszłego  tygodnia  można  by  uzyskać  odpowiedź  i  jeżeliby  zaszła  taka 
konieczność spotkalibyśmy się na następnej sesji, żeby to dopracować.
Radna Zofia Dyła – Proponujemy zostawić środki w rezerwie. Należy zapytać 
tego wykonawcę czy on wyraża zgodę na wykonanie za tą cenę, na którą on 
wycenił.  Chodzi  szczególnie  o  robociznę,  która  była  wyceniona  na  10  tys.
a  przez  dwie  inne  firmy  około  34  tys..  Musimy  zapytać  czy  jest  on 
zainteresowany wykonaniem tych prac według kosztorysu, który przedstawił już 
w kwietniu. Proponuję nie przesuwać tych środków.

Radna Irena Lewińska – Ja mam uwagę do inwestycji jednorocznych pozycja 
nr  19,  jest  to  nowe  zadanie  na  przebudowę  drogi  wewnętrznej  w  m-ci 
Podścichawa. Już są dwie inwestycje i wprowadza się nową inwestycję w małej 
miejscowości. Proponuję te pieniądze przeznaczyć na inną inwestycje, w m-ci 
Kaszewice są też do wykonania małe odcinki dróg wewnętrznych.
Radny Romuald Śniady – To powinno być skonsultowane. Każdy teraz będzie 
chciał inwestycję.
Radny Jerzy Konieczny – Pani Radna, dużo osób z Kaszewic jeździ tą drogą, 
nie wiem czy to słuszny wniosek.
Radna Irena Lewińska – Dlaczego są trzy inwestycje dla małej miejscowości
a w dużych nie ma? W Klukach się nic nie robi.
Radni Jerzy Konieczny i Bogdan Trzmiel – To jest Sołectwo Kluki.
Radna  Danuta  Stankowska –  Ścichawa  i  Podścichawa  to  są  dwa  różne 
sołectwa.
Radny Stanisław Gil – Ta droga jest zbędnie robiona, jeśli będzie obwodnica
Radni – Kiedy będzie? Nie ma terminu kiedy miałaby być.
Radny Stanisław Gil – Ta droga będzie prawie jak obwodnica.
Radny Bogdan Trzmiel – Każdy wjeżdża od „Ósemki” a tam żeby dostać się 
do domu też dojeżdżają.
Radna Irena Lewińska – Są Kaszewice, jest Żelichów...
Wójt – Każda propozycja jest do przyjęcia pod warunkiem, że długość jest taka 
sama bądź porównywalna.
Radna  Irena  Lewińska –  Proponuję  o  zamianę  odcinka  na  miejscowość 
Kaszewice, ewentualnie Żelichów.
Wójt – Żelichów – droga jest dłuższa o wiele.
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Radny Bogdan Trzmiel – Było zdjęcie z inwestycji  w Klukach 200 tys. na 
wodociąg w Osinie, poszło już w inne sołectwa, nie będzie innej inwestycji. W 
ubiegłym roku było to samo.
Radna Irena Lewińska – Tak samo były zdjęte pieniądze z ulicy „Ciemnej”
i nie zostały nigdzie przesunięte.

13:34 - Przewodniczący ogłosił  10 minut  przerwy. W trakcie  jej  trwania 
przybył radny Jerzy Dymiński.

Przewodniczący –  Tak  jak  ustaliliśmy  w  pkt  19  jest  zmiana  na  drogę
w Kawalcach. Na pozostałe drogi możemy zrobić dokumentację a wykonanie 
dróg w przyszłym roku.
Radny Romuald Śniady – Czy były brane pod uwagę wnioski, które na koniec 
roku składali radni?
Radna Irena Lewińska – Z mojego wniosku nie ma ani jednej rzeczy.
Wójt – Wniosków macie państwo po przeliczeniu na pieniądze na co najmniej
6 – 7 lat. Możemy robić małe odcinki dróg i każdy będzie miał swój wniosek 
albo  zrobić  jedną  inwestycję  całościowo.  Nie  będę  ingerował,  który  odcinek 
będzie  robiony,  przeciwny  jestem  rozczłonkowywaniu  inwestycji  na  małe 
kawałeczki.
Przewodniczący –  Najbardziej  uczęszczaną  drogą w naszej  gminie  są  Laski 
tylko że 450m tej drogi dojazdowej należy do Lasów Państwowych. Czynimy 
starania żeby ta droga była zrobiona.

Przewodniczący Rady Gminy  odczytał projekt uchwały.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  12  radnych,  przeciw  2  radnych, 
wstrzymujących się  1 radny.

Uchwała Nr 30/XX/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 11 lipca 2008r.

w sprawie zmian w budżecie  Gminy Kluki na  2008 rok.
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Punkt 5 - Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Kluki
w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłaty diety przewodniczącemu organu  
wykonawczego jednostki pomocniczej.
Przewodniczący – Nie została unieważniona poprzednia uchwała. W podjętej 
uchwale brakowało zapisu o unieważnieniu starej uchwały.
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Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  15  radnych,  przeciw  0  radnych, 
wstrzymujących się  0 radnych.

Uchwała Nr 31/XX/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 11 lipca 2008 r.

w sprawie uchylenia uchwały Rady Gminy Kluki w sprawie ustalenia wysokości 
i  zasad  wypłaty  diety  przewodniczącemu  organu  wykonawczego  jednostki 
pomocniczej.
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Punkt  6 -  Podjęcie   uchwały  w   sprawie  wyrażenia  zgody  na  nabycie 
nieruchomości (obręb Kawalce)
Wójt – Droga, którą dojeżdzają mieszkańcy wsi Kawalce w kawałku przebiega 
przez teren prywatny, należy ten stan prawny uregulować.          
Radny Jerzy Dymiński – Są jakieś koszty zakupu?
Wójt – 4 tys. zł.
Radny Bogdan Trzmiel – Czy właściciel wyraził zgodę na sprzedaż?
Wójt – Tak.

Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za  wyrażeniem zgody  na  zakup  głosowało  15  radnych,  przeciw  0  radnych, 
wstrzymujących się  0 radnych.

Uchwała Nr 32/XX/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 11 lipca 2008r.

w  sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (obręb Kawalce).
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Punkt 7   -   Podjęcie  uchwały w  sprawie uchylenia uchwały Nr 6/XVII/08 z dnia  
29 lutego 2008 r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (obręb 
Trząs).

Przewodniczący – Odbyły się posiedzenia komisji stąd kolejne dwie uchwały.
Wójt –  Te  uchwały  są  przygotowane  w  ślad  za  zapisem  w  protokole
z posiedzenia w zasadzie wszystkich komisji Rady Gminy. Padła propozycja ze 
strony radnych żeby zmienić rodzaj przetargu z nieograniczonego na przetarg 
ofertowy.  Przedstawiłem  opinię  prawną.  Najogólniej  mówiąc  niewiele  da 
zmiana rodzaju przetargu, ponieważ nabywca po zakupie nie jest obligowany 
przepisami  na  wykorzystanie  zakupionej  działki  na  cel  wskazany  przed 
zakupem. Pozostaje rozstrzygnięcie czy zostawić uchwały, ale zakończyć całą 
procedurę na zamiarze zbycia działki bez ogłaszania przetargu, czy po prostu 
podjęcie uchwały o wycofaniu ze sprzedaży.
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Radny  Henryk  Kęsy –  Mam  pytanie  do  Pana  Radcy  Prawnego.  Czy  gdy 
podejmowaliśmy te uchwały,  czy mogliśmy podjąć uchwały o przeznaczeniu 
tych działek do wyceny przez rzeczoznawcę a nie wyrażenia zgody na zbycie. 
Bez woli sprzedaży.
Radca Prawny – Żaden przepis nie stanowi o tym, że Państwo podejmujecie 
decyzję o tym czy dana nieruchomość podlega oszacowaniu czy nie. Nic nie stoi 
na przeszkodzie żeby to była uchwała intencyjna. Zgodnie z przepisami Rada 
może  podejmować  uchwały  we  wszystkich  sprawach  niezastrzeżonych 
konkretnym przepisem prawa do kompetencji organu wykonawczego. Będzie to 
uchwała  intencyjna.  Nie  ma  ona  skutków  w  kontekście  całej  procedury 
związanej ze zbywaniem nieruchomości. 
Nawiązując  do  opinii  związanej  ze  zbywaniem  nieruchomości  gruntowych. 
Niemożliwe  jest  uzależnienie  sprzedaży  od  spełnienia  warunku,  bądź 
zastrzeżenia  terminu.  Nie  można  nałożyć  na  nabywcę  obowiązku,  że 
nieruchomość zostanie mu sprzedana pod warunkiem, że wybuduje on na tej 
działce określony obiekt, a jeżeli tego nie zrobi to umowa będzie nieważna. Taki 
zapis jest nieskuteczny. Można to zrobić wyłącznie przy oddaniu nieruchomości 
gruntowej  w  użytkowanie  wieczyste.  Art.  62  ustawy  o  gospodarce 
nieruchomościami  przewiduje  taką  możliwość.  Można  wtedy  zastrzec 
obowiązek zagospodarowania i są przewidziane konsekwencje jeżeli obowiązek 
ten  nie  jest  realizowany.  Umowa  o  sprzedaży  nie  może  być  zawarta  pod 
warunkiem ani z zastrzeżeniem. Jedyne co może zrobić sprzedający to może 
nałożyć jakieś kary umowne jeżeli nie zostanie nieruchomość zagospodarowana 
w sposób oczekiwany przez sprzedającego to nabywca zapłaci karę umowną.

Radny Henryk Kęsy – Czyli tę uchwałę intencyjną można było podjąć?
Radca  Prawny –  Jeżeli  chcecie  Państwo  przed  sprzedażą  nieruchomości  ją 
oszacować i wycenić możecie taką uchwałę podjąć.
Radny Henryk Kęsy – W protokóle z dnia 25 kwietnia kiedy swoje obawy 
przedstawiał Pan radny Jerzy Konieczny odnośnie działki w Klukach, między 
innymi  Pan radny Jerzy  Dymiński  pytał  czy  słowo „zbycie”  można  zastąpić 
słowem „wycena”? Wtedy Pan Mecenas w tym temacie nie wyjaśnił, że taka 
możliwość  jest.  W związku z tym zrodziły  się  wątpliwości  żeby te  uchwały 
wycofać i zastanowić się jak to zagospodarować. To są nasze dwie największe 
działki, które mamy.
Radca Prawny – Przedmiotem debaty był projekt uchwały o wyrażenie zgody 
na zbycie nieruchomości. 
Radny Henryk Kęsy – Jeśli Rada ma wątpliwości i radny pyta to wtedy należy 
go odpowiednio ukierunkować.
Radca Prawny – Z punktu widzenia wszczęcia  procedury sprzedaży nie ma 
znaczenia taka uchwała.
Radny Henryk Kęsy – Właśnie o to chodziło, żeby Wójt mógł rozpocząć tylko 
procedurę związaną z wyceną.
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Radny Jerzy Konieczny – Pan Radca wtedy nie wyjaśnił nam tak jak dzisiaj.
Wójt  –  Procedurę  dotyczącą  sprzedaży  podejmujemy  ze  względów 
oszczędnościowych.  Państwo  możecie  co  pół  roku  podejmować  uchwałę
o  wycenie,  ale  na  siebie  bierzecie  marnotrawstwo  środków.  Po  pół  roku  ta 
wycena jest nieważna. Wracając do tej podjętej uchwały o sprzedaży, w każdej 
chwili procedura ta może być przerwana.
Radny Jerzy Dymiński – Czy można zastrzec czego kupujący na danej działce 
nie będzie mógł zrobić?
Wójt –  Tego  typu  kwestie  reguluje  Plan  Zagospodarowania  Przestrzennego. 
Jakakolwiek realizowana inwestycja musi być zgodna ze Studium, później jeżeli 
planu nie ma należy sporządzić plan miejscowy dla danego obszaru i musi być 
zgoda na realizację tego przedsięwzięcia.
Radny Henryk Kęsy – Wójt odnośnie wyceny powiedział, że są koszty. Jeśli 
przystępujemy  do  dokonania  wyceny,  to  powinniśmy  znać  plany  przyszłego 
nabywcy.  Należy  go  przepytać  co  zamierza  zrobić.  Mam  wzór  umowy 
stosowany  przez  inną  gminę,  gdzie  wymienione  są  dokumenty  jakie  musi 
przedłożyć  inwestor  przed  zakupem  terenu  pod  inwestycję.  Mam  taki  wzór 
umowy o współpracy i takie zapisy stosują inni.
Wójt – To stosują do przygotowanych przez siebie terenów inwestycyjnych.

Radny Jerzy Dymiński – Może wybudować na tej działce w Klukach nowe 
osiedle?
Wójt –  Jestem  za  pod  jednym  warunkiem,  że  pokażecie  mi  pieniądze  na 
uzbrojenie  tego  terenu,  poprowadzenie  wody,  energii,  zrobienie  dróg
i wskażecie logikę budowania osiedla oddalonego od centrum.
Radny Jerzy Konieczny –Można postawić tablicę informacyjną przy drodze, że 
mamy teren inwestycyjny, żeby przejeżdżający widzieli.
Wójt – To nie jest nasz teren inwestycyjny, ponieważ tam jest grunt rolny.
Radny Henryk Kęsy – Jeśli pojawiłby się inwestor to powinniśmy mieć Plan 
Zagospodarowania Przestrzennego.
Radny  Jerzy  Konieczny –  Czy  nie  można  przekwalifikować  na  teren 
inwestycyjny?
Wójt – Można zrobić Plan Zagospodarowania, tylko trzeba określić co miałoby 
powstać na tych terenach. Można zrobić Miejscowy Plan Zagospodarowania.
Radny Henryk Kęsy – Jak długo trwa przygotowanie?
Wójt – Rok.

Wójt –  Przy  sprzedaży,  ważny  jest  sposób  zagospodarowania  działki,  jeśli 
będzie ona zagospodarowana w całości, to różnica w cenie sprzedaży zwróci się 
nam szybko. Ludzie mają pracę, mamy podatki.

Radny Jerzy Konieczny – Proponuję żeby uchylić te uchwały i zastanowimy 
się wspólnie, naradzimy się co w tej sprawie zrobić.
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Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  4  radnych,  przeciw  10  radnych, 
wstrzymujących się   1 radnych.  W wyniuku głosowania uchwała nie  została 
podjęta. 

Punkt 8.  - Podjęcie  uchwały w  sprawie  uchylenia uchwały Nr 18/XVIII/08 z  
dnia 25 kwietnia 2008r. w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości  
(obręb Kluki).
Przewodniczący Rady Gminy  odczytał  projekt uchwały.
Za  przyjęciem  uchwały  głosowało  11  radnych,  przeciw  0  radnych, 
wstrzymujących się  4 radnych.

Uchwała Nr 33/XIX/08
Rady Gminy Kluki
z dnia 25 kwietnia 2008r.

w   sprawie   uchylenia  uchwały  Nr  18/XVIII/08  z  dnia  25  kwietnia  2008r.
w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości (obręb Kluki).
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Punkt 9 – Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
             W punkcie tym nie było uchwał do podjęcia.

Punkt  10  -   Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.

Wójt Pan Bernard Stein przedstawił informację z działalności międzysesyjnej:
● Uczestniczyliśmy w 70-leciu Szkoły w Klukach.
● Zostały podpisane docelowe akty notarialne na sieci wodociągowe oraz 

ujęcie Parzniewickie.  W dniu 11.07.2008r.  zostały podpisane protokoły 
przejęcia sieci wodociągowych na terenie naszej gminy.

● Odbyło się spotkanie robocze w Nadlesnictwie dotyczące remontów dróg 
należacych  do  Nadleśnictwa  i  służących  do  dojazdów  do  kilku 
miejscowości w gminie.

● Wraz  z  Przewodniczącym  Rady  Gminy  uczestniczyliśmy  w  szkoleniu 
poświęconym finansowaniu sportu niekwalifikowanego i grup młodzieży 
niezrzeszonej. Możliwości finansowania zgodnie z przepisami nie ma.

● Termin  rozprawy  dotyczącej  niedokończonego  odcinka  drogi
w Wierzchach Parzeńskich został odroczony o dwa miesiące.

● Odbyły się dwa walne zebrania w Banku Spółdzielczym w Kleszczowie. 
We  wnioskach  do  realizacji  została  zapisana  sugestia  o  umieszczeniu 
bankomatu w oddziale banku w Klukach.

● Odbyło  się  walne  zebranie  w  Bełchatowsko  Kleszczowskim  Parku 
Przemysłowo Technologicznym. Poraz pierwszy BKPPT uzyskał dodatni 
wynik finansowy.

● Rozstrzygnięto przetargi  na drogi  asfaltowe w: Ścichawie – 230.677zł, 
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Lesisku – 294.000zł, Roździnie – 85.000zł, oraz na dwie drogi dojazdowe 
do pól i łąk w Podścichawie – 93.000zł i Parznie – 64.000zł. Na obydwu 
drogach już trwają prace. Rozstrzygnięty został przetarg na wodociąg w 
Osinie.

● Odbyło się spotkanie z wiceprezydentem Bełchatowa w sprawie dofinan-
sowania uczniów szkół podstawowych i gimnazjów uczęszczających do 
szkół bełchatowskich. Jest to niemożliwe pod względem prawnym oraz 
jest niekorzystne finansowo dla szkół w naszej gminie ponieważ subwen-
cja przyznawana jest na ucznia.

● Sprawa dopłat  do MZK. Wszystkie  gminy wycofały  się  z  tych dopłat. 
MZK najprawdopodobniej w IV kwartale upadnie, stąd różne próby wy-
muszenia na gminach dopłat, które nie miały umocowania prawnego na 
zaproponowanych warunkach. Może to być na zasadzie współpracy mię-
dzy gminami pod warunkiem że przewoźnik zostanie wybrany na drodze 
zamówień publicznych i wtedy my rozprowadzamy bilety.

● Wracając do protokołu z ostatniej  komisji  nie zostało utworzone nowe 
stanowisko w Zespole Szkół. Jest tam osoba na praktyce.

Punkt 11 i 12 - Interpelacje i wolne wnioski oraz Sprawy różne.

Radny Czesław Siewiera – Czy byłaby możliwość żeby wykonawca do końca 
sierpnia poprawił drogę, ponieważ pojawiły się dziury?
Wójt – Spróbujemy.
Radny Czesław Siewiera - Jeśli skończy się gwarancja to tylko we własnym 
zakresie  będziemy  wykonywać  prace.  Tłuczeń  do  Chmielowca  mieszkańcy 
oferowali że sami rozgarną. Czy byłaby mozliwość dowiezienia?
Wójt – Tak, rozmawiałem na ten temat z sołtysem.
Radny  Henryk  Kęsy –  Na  odbiór  pogwarancyjny  można  zaprosić  radnego 
Siewierę i sołtysa.
Przewodniczący –  W  komisji  nie  mogą  uczestniczyć,  ale  mogą  być  jako 
obserwatorzy.
Radny  Jerzy  Konieczny –  Pan  Wójt  powiedział  że  przetarg  na  drogę
w Roździnie jest rozstrzygnięty. Czy może Pan powtórzyć jaka to była suma?
Wójt – 85.843zł
Przewodniczący – Te wszystkie kwoty są w uchwale budżetowej.
Radna Danuta Stankowska – Przetargi rozstrzygnięte. Kiedy realizacja?
Wójt – Od przyszłego tygodnia.
Sołtys z Parzna – Dziki od wiosny niszczą uprawy.
Przewodniczący – Postaramy się załatwić tą sprawę.
Sołtys  z  Parzna –  Potrzebny jest  przepust  przy  budowanej  drodze.  Podczas 
opadów droga będzie rozmiękać i będą robić się dziury.
Wójt – A istniejący przepust jest zamulony?
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Sołtys z Parzna – Ten przepust jest za mały, prawie wcale nie odbiera wody.
Wójt –  Podjadę  i  zobaczę  jak  to  wygląda.  Albo  wyczyścimy  albo  ułożymy 
grubsze rury. Jest to możliwe do zrobienia w każdym momencie bo nie jest to 
droga asfaltowa.
Sołtys z Parzna – Rolnicy pytają czy z powodu tej suszy będą jakieś zapomogi 
lub kredyty?
Wójt –  Informacje  na  ten  temat  są  w rozdanych  kopertach.  Wystąpiłem do 
wojewody o uznanie naszego terenu jako objętego klęską suszy. Odpowiedzi 
jeszcze nie ma. Badania hydrologiczne wskazują że ilość opadów kwalifikuje 
nas do obszarów objętych klęską suszy. Rozprowadzane są druki wniosków i te 
wnioski  można  już  składać.  Termin  do  23  lipca.  Strona  rządowa  podejmie 
decyzję co w zamian.
Przewodniczący – Wnioski składać trzeba i czekać na decyzję rządu.
Sołtys z Roździna – Przepust pod drogą asfaltową.
Wójt – W obecnej chwili nie mamy tego w budżecie.
Sołtys z Żelichowa – Czy będzie nawożony jeszcze tłuczeń?
Wójt – Tak. Przerwaliśmy ze wzgledu na upały jakie panowały.
Radny  Jerzy  Dymiński –  Głosowaliśmy  nad  utworzeniem  skwerków
w Kaszewicach, teraz się okazuje, że nie ma kto się tym zająć.
Radny  Henryk  Kęsy –  Ja  podlewam  koło  siebie,  a  że  jest  susza  i  trawa 
wysycha... Musimy ustalić czy utrzymujemy te skwerki bo takie skwerki są na 
osiedlu , koło szkoły, nie tylko w Kaszewicach.
Radna  Irena  Lewińska –  Panie  Dymiński,  czy  Panu  nie  jest  wstyd  za 
wysypisko jakie jest na Osinie?
Radny Jerzy Dymiński – To ludzie robią.
Radna Zofia Dyła – W miarę możliwości  proszę o nawiezienie odsiewki na 
osiedlu.
Wójt – Tam było wożone.

Punkt 13 – Zakończenie obrad.

O godzinie 1512  Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za przybycie
i zakończył  obrady.

...............................................................                    ..................................................................
Protokołował: Jarosław Kęsy                                    Przewodniczący Rady
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